

Calling all graduate students: Be part of the Acfas Congress at McGill!
More than 150 volunteers needed!
May 8-12, 2017

The annual congress of the Association francophone du savoir (Acfas) is the largest multidisciplinary research event in the Francophonie and McGill is proud to be hosting it this year. From May 8-12, some 6,000 participants from Quebec, Canada and abroad will descend on lower campus to take part in about 220 colloquia and hundreds of oral and poster presentations. Participants are primarily researchers, but also include graduate students and postdocs. In order to guarantee its success, we will need your help. In return, get a free pass to the Congress!

The congress is a great opportunity for students and researchers to meet with peers and to discuss about research, as well as to expand their network in the Francophonie. Students will get to know better the research field in Quebec, Canada, and internationally.

Volunteers will be needed to help with:

- Installing our way-finding signage
- Greeting congress-goers at our many info desks
- Assisting in logistics coordination of the myriad research and social activities, as well as those open to the general public

What are we looking for?

- **French speakers***
- Basic knowledge of McGill's lower campus
- Enthusiasm and a welcoming spirit!

How can you participate?

In exchange for 8 hours of work, volunteers will get a free registration to the Congress!

All volunteers will need to attend one of two training sessions:

- Thursday May 4th, from 5:30 p.m. to 7:30 p.m.
- Friday May 5th, from 12:00 p.m. to 2:00 p.m..

Are you interested?

Please fill out this [online form](#) before **March 31st**.

*Different levels of French required depending of the tasks

Engagez-vous dans le Congrès de l'Acfas à McGill, la grande fête du savoir:
plus de 150 bénévoles recherchés !
8 au 12 mai 2017

L'Université McGill encourage vivement ses étudiants aux cycles supérieurs à s'engager dans un

événement d'envergure qui se tiendra sur son campus du 8 au 12 mai prochains, soit le 85^e Congrès annuel de l'Acfas (Association francophone du savoir), le plus important événement scientifique multidisciplinaire en français. Environ 6 000 participants du Québec, du Canada et d'ailleurs sont attendus sur le campus pour prendre part à près de 220 colloques et à de multiples sessions de communications libres orales et par affiches. Ils sont surtout des chercheurs, mais aussi des étudiants des cycles supérieurs et des professionnels.

Grande fête du savoir, le congrès permet aux étudiants et aux chercheurs d'entrer en contact avec des pairs et d'échanger sur des recherches ainsi que d'élargir leurs réseaux dans la Francophonie. Il s'agit également pour les étudiants d'une occasion idéale pour mieux connaître les rouages de la recherche au Québec, au Canada et dans les pays de la Francophonie.

Exemples de tâches à accomplir:

- Installation et démontage de la signalisation et de l'affichage
- Orienter les congressistes sur le campus, notamment aux tables d'informations du congrès
- Assistance à la coordination logistique des colloques ainsi que des activités grand public

Quelles sont les qualités requises?

- Savoir parler Français aisément
- Avoir une bonne connaissance du campus McGill et du centre-ville de Montréal
- Être enthousiaste, accueillant et ponctuel afin de représenter au mieux les valeurs de McGill!

Comment y participer?

En échange de l'équivalent de 8 heures de travail, les bénévoles pourront obtenir une inscription gratuite au congrès.

Tous les bénévoles devront participer à l'une des deux séances de formation suivantes:

- Jeudi 4 mai, de 17 h 30 à 19 h 30
- Vendredi 5 mai, de 12 h 00 à 14 h 00

Vous aimeriez être bénévole?

Veuillez remplir ce [formulaire](#) avant le **31 mars**.

For more information contact [Amélie Côté](#) or visit the [Acfas Congress Website](#)